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ТАЇРОВСЬКІЙ ТАЇРОВСЬКІЙ 
ШКОЛІ – 90 РОКІВ: ШКОЛІ – 90 РОКІВ: 
ПОЧИНАЄМОПОЧИНАЄМО
ЗБИРАТИ ЗБИРАТИ 
ІСТОРІЮ, –ІСТОРІЮ, –
ВАСИЛЬ БЄЛІКОВВАСИЛЬ БЄЛІКОВ

ЛЯЛЬКИЛЯЛЬКИ
З ХАРАКТЕРОМЗ ХАРАКТЕРОМ
І "ІСТОРІЄЮ"І "ІСТОРІЄЮ"
ОКСАНИ ДОЛГИХОКСАНИ ДОЛГИХ
І ІГОРЯ ЧАЛІГАВИІ ІГОРЯ ЧАЛІГАВИ

ВІД 250 ТИСЯЧВІД 250 ТИСЯЧ
ДО 8 МІЛЬЙОНІВ:ДО 8 МІЛЬЙОНІВ:
ДЕРЖАВАДЕРЖАВА
ДОПОМАГАЄДОПОМАГАЄ
ВЕТЕРАНАМВЕТЕРАНАМ
ВІДКРИТИВІДКРИТИ
ВЛАСНУ СПРАВУВЛАСНУ СПРАВУ

#ТАЇРОВЕ  #СУХИЙ ЛИМАН  #ЧОРНОМОРКА  #ДРУЖНИЙ  #ЛИМАНКА  #РАДУЖНИЙ  #ЧЕРВОНИЙ ХУТІР  #ДАЙБЕРГ  #СОВІНЬЙОН  #АКАДЕММІСТЕЧКО  #ЗОЛОТА ГІРКА  #БАЛКА

Теплі соняшні дні та свят-
ковий настрій стали нагодою 
для проведення на території 
Таїровської громади низки бла-
годійних ярмарків.

Перший приурочили світлому 
святу Великодня – організували 
його в Таїровому, а назва заходу 
– «З Україною в серці» – говорить 
сама за себе та не потребує пояс-
нень.

Гості ярмарку, серед різно-
манітних сувенірів і товарів на-
родного промислу, мали змогу 
купити смачні та духм'яні паски, 
які власноруч приготували пра-
цівники таїровських комуналь-
них закладів.

Другий ярмарок – «В єдності 
наша сила» – підготували діти 
села Сухий Лиман. Різноманітні 
смаколики, вироби hand-made, 
патріотичний настрій і щире 
бажання допомогти – усе це на-
повнило подвір'я Сухолимансь-
кої початкової школи.

На обидва ярмарки завітало 
керівництво Таїровської селищ-
ної ради та не залишились із по-
рожніми руками. На фото: пред-
ставники ради з придбаними на 
ярмарку картинами.

Усі кошти, зібрані на ярмар-
ках, передані на підтримку Збро-
йних Сил України.
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УСІУСІ
ІНФОРМАЦІЙНІІНФОРМАЦІЙНІ

КАНАЛИКАНАЛИ
ТАЇРОВСЬКОЇТАЇРОВСЬКОЇ

СЕЛИЩНОЇСЕЛИЩНОЇ
РАДИ ТУТ:РАДИ ТУТ:

СЕЗОН ЯРМАРКІВ:СЕЗОН ЯРМАРКІВ:
У ТАЇРОВОМУ ТА СУХОМУ ЛИМАНІУ ТАЇРОВОМУ ТА СУХОМУ ЛИМАНІ
ПРОЙШЛИ БЛАГОДІЙНІ ЗАХОДИПРОЙШЛИ БЛАГОДІЙНІ ЗАХОДИ

ПОКРАЩЕННЯПОКРАЩЕННЯ
МЕДИЧНИХ ПОСЛУГ МЕДИЧНИХ ПОСЛУГ ––
НАША СПІЛЬНА МЕТАНАША СПІЛЬНА МЕТА

КНП «Таїровський консультативно-діагностичний 
центр» отримав цінну гуманітарну допомогу. Це ста-
ло можливим завдяки Агенції регіонального розвит-
ку Одеської області та її керівнику Сергію Кононенку. 
Важливу роль у цій ініціативі зіграв і громадський 
діяч, засновник БФ «ПІВДЕННА СТОЛИЦЯ» та амбаса-
дор Агенції Олександр Ройтбурґ, а також БО «ADRA 
Slovensko» та БО «UAid Direct».

Допомога, яку отримав наш медичний заклад, 
стане реальним підсиленням у щоденній турботі про 
здоров’я жителів Таїровської громади — адже вона 
дозволить підвищити якість і доступність медичних 
послуг.

250 ЕКЗОТИЧНИХ 250 ЕКЗОТИЧНИХ 
ПТАХІВ ОСЕЛИЛИСЯПТАХІВ ОСЕЛИЛИСЯ
В СОВІНЬЙОНІВ СОВІНЬЙОНІ

Під час пасхального святкування в Совіньйоні на 
території місцевого православного храму відкрили 
авіаріум, у якому знаходяться понад 250 різнокольо-
рових папуг та інших декоративних птахів.

Діти та їхні батьки з задоволенням приходять до 
екзотичних крилатих, насолоджуючись їхнім співом.
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НОВИНИ

ШАНОВНІ ЧИТАЧІ!

ПІВДЕННА МЕДІА МЕРЕЖА 
ТА ГАЗЕТА «ПІВДЕНЬ» ЧЕКА-
ЮТЬ НА ВАШІ РОЗПОВІДІ, 
КОМЕНТАРІ, ЗАПИТАННЯ. 
НАС ЦІКАВИТЬ УСЕ, ЧИМ 
ЖИВЕ ГРОМАДА ТА КОЖЕН 
ОКРЕМИЙ ЇЇ МЕШКАНЕЦЬ.

ЗВЕРТАЙТЕСЯ ДО РЕДАКЦІЇ 
ЗА НОМЕРОМ

(096) 623-49-91
(viber, telegram),

НА ЕЛЕКТРОННУ ПОШТУ 
pivden.media@gmail.com

АБО В ПОВІДОМЛЕННЯХ НА 
СТОРІНЦІ ПІВДЕННОЇ МЕДІА 
МЕРЕЖІ В Fасеbook.

НОВИНИ ВІД ПІВДЕННОЇ 
МЕДІА МЕРЕЖІ В TELEGRAM:
t.me/pivden_media

НАШ САЙТ: РІVDEN.MEDIA

ЯК ПРОСУВАЄТЬСЯ БУДІВНИЦТВОЯК ПРОСУВАЄТЬСЯ БУДІВНИЦТВО
ВОДОПРОВІДНИХ І КАНАЛІЗАЦІЙНИХ ВОДОПРОВІДНИХ І КАНАЛІЗАЦІЙНИХ 
МЕРЕЖ, З'ЯСОВУВАЛИ НА НАРАДІМЕРЕЖ, З'ЯСОВУВАЛИ НА НАРАДІ
У Таїровській селищній 

раді пройшла зустріч з пред-
ставниками підрядних ор-
ганізацій. Керівництво гро-
мади, фахівці профільного 
управління та представники 
комунального підприємства 
«ЖКП «Таїрове» дізнались 
про стан виконання робіт із 
будівництва сучасної водо-
провідної та каналізаційної 
мережі.

Були заслухані доповіді 
підрядників та обговорені ос-
новні питання своєчасного та 
якісного виконання робіт.

На зустрічі розглянули 
кожну з ділянок великої ін-
женерної системи, яка ство-
рюється на багато десятиліть 
задля комфорту мешканців 
усіх населених пунктів, зо-
крема:

• водопровідна мережа 
в селищі Сухий Лиман (вул. 
Шевченка та вул. Надії) – по-
чались роботи з будівництва;

• водопровід від вул. Ста-
ролюстдорфська дорога до 
вул. Гарманної – почались ро-
боти з будівництва;

• каналізаційна мережа, 
яка обслуговує селище Ли-
манка, ж/м Чорноморка – пу-

ско-налагоджувальні роботи, 
здача в експлуатацію, поча-
ток підписання договору;

• каналізаційна мережа 
від очисних споруд до камери 
№2 по вул. Парникова – про-
довження виконання робіт.

Змістовна та відкрита 
зустріч відбулася з меш-
канцями житлового масиву 
Червоний Хутір. Керівни-
цтво громади та начальни-
ки профільних підрозділів 
надали вичерпні відповіді 
на всі порушені мешканця-
ми питання.

Зокрема докладно 
роз’яснено ситуацію з нови-
ми тарифами на водопоста-
чання та водовідведення 

– люди отримали зрозумілі 
пояснення щодо структури 
тарифу.

Обговорили безпеку 
руху – мешканці ініціюва-
ли встановлення лежачих 
поліцейських у проблемних 
зонах.

Також говорили про ре-
монт та оновлення дитячих 
майданчиків – прозвучали 
чіткі пропозиції.

Це ще один приклад 

ефективного діалогу між 
владою та громадою. Керів-
ництво не уникає спілкуван-
ня, регулярно зустрічається 
з людьми, відповідає на за-
питання й шукає рішення.

На жаль, про окремих 
депутатів цього не скажеш 
– у чатах вони активні, а в 
житті громади – відсутні. 
Саме на це мешканці попро-
сили звернути окрему увагу 
керівництво.

ТАЇРОВСЬКІ ВИНА НАГОРОДЖЕНІТАЇРОВСЬКІ ВИНА НАГОРОДЖЕНІ
ЗОЛОТОЮ ТА СРІБНОЮ МЕДАЛЯМИ ЗОЛОТОЮ ТА СРІБНОЮ МЕДАЛЯМИ 
НА UKRAINE WINE&SPIRITS AWARDSНА UKRAINE WINE&SPIRITS AWARDS

Педагоги Сухолимансь-
кої початкової школи дуже 
ретельно та творчо підготу-
вались до уроків, присвяче-
них Дню Землі, який відзна-
чається сьогодні.

Їхньою метою було на-
вчити дітей берегти нашу 
планету, дбати про приро-
ду, цінувати один одного та 
навколишній світ.

Частина уроків пройшла 
в навчальних класах, де діти 
переглядали пізнавальні ві-
део, робили аплікації, спіл-
кувались на тему збережен-
ня довкілля.

А ще вчителі разом із 
своїми учнями провели уро-
ки просто неба, бо, погодь-
теся, краще дізнаватися 
про природу – на природі.

УРОК ПРОСТО НЕБА ДО ДНЯ ЗЕМЛІ УРОК ПРОСТО НЕБА ДО ДНЯ ЗЕМЛІ 
ПРОВЕЛИ В СУХОМУ ЛИМАНІПРОВЕЛИ В СУХОМУ ЛИМАНІ

Жительці громади, пра-
цівниці Таїровської селищної 
ради Наталії Карповій лікарі 
діагностували рак 4-ї стадії. 
Мама, яка самостійно вихо-
вує двох діточок, може роз-
раховувати лише на нашу з 

• роботи з прокладання 
мереж від КНС «Червоний 
Хутір» до камери №2 – сере-
дина виконання робіт.

Зустріч закінчилася виїз-
дом на ділянки, де зараз про-
ходить будівництво мереж.

W i n e & S p i r i t s 
Ukraine – це міжна-
родний дегустацій-
ний конкурс, який 
цьогоріч зібрав 216 
зразків вин та алко-
гольних напоїв з усіх 
куточків України – від 
Карпат до південного 
узбережжя, від малих 
крафтових вироб-
ників до знаних брен-
дів.

Подія відбулася 
22 квітня в Києві. Свої 
вина поважному журі 
представив і Націо-
нальний науковий центр «Ін-
ститут виноградарства та ви-
норобства імені В.Є.Таїрова».

Серед наших рідних вин 
два зразки були беззапереч-

но відмічені фахівцями галузі 
як найкращі. Так, золотої 
медалі удостоїлось столо-
ве сухе сортове біле вино 
«Загрей». Срібну медаль  на 

конкурсі отримало 
ординарне столове 
сухе сортове рожеве 
вино «Сармат». Щиро 
вітаємо таїровських 
виноробів з цією пе-
ремогою!

До речі, обидва ви-
на-переможця можна 
купити в фірмовому 
магазині Таїровського 
Інституту.

Журі конкурсу 
працювало в п’яти де-
густаційних комісіях, 
до складу яких увій-
шли визнані українсь-

кі експерти – представники 
Асоціації сомельє України, 
байери провідних торговель-
них мереж, спеціалізовані 
журналісти та оглядачі.

«Уроки на природі не 
лише сприяють всебічно-
му розвитку дитини, але 
й розвивають спостереж-
ливість, формують науко-
вий світогляд, виховують 
любов до всього живого і, 
власне, до самого життя», 
– підкреслюють педагоги 
Сухолиманської початкової 
школи.

ДОПОМОЖИТЬДОПОМОЖИТЬ
ЗБЕРЕГТИ ЖИТТЯ!ЗБЕРЕГТИ ЖИТТЯ!

вами допомогу.
Наталія рано втратила 

обох батьків, а декілька років 
тому – й свою сестру. Зали-
шившись без підтримки рід-
них людей, змушена братись 
за будь-яку роботу, аби дати 
своїм дітям гідне майбутнє.

Та, нажаль, доля не 
завжди справедлива. Наразі 
фінансове становище Наталії 
не дозволяє їй самостійно 
боротися з хворобою. Тому 
кожний грошовий переказ 
дасть надію на життя цій 
чарівній жінці!

5168745145157217
Карпова Наталія Юріївна.

КЕРІВНИЦТВО ТАЇРОВСЬКОЇКЕРІВНИЦТВО ТАЇРОВСЬКОЇ
ГРОМАДИ ЗУСТРІЛОСЯГРОМАДИ ЗУСТРІЛОСЯ
З МЕШКАНЦЯМИ ЧЕРВОНОГО ХУТОРУЗ МЕШКАНЦЯМИ ЧЕРВОНОГО ХУТОРУ
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Напочатку травня керів-
ництво Таїровської селищ-
ної ради зібрало в одному 
залі 66 юних переможців 
міжнародних і всеукраїн-
ських конкурсів, виставок 
і олімпіад. Усі вони – учні 
шкіл Таїровської громади – 
стали лауреатами відзнаки 
«Талановита дитина 2025».

Юрих зірок нагородили 
дипломами, подяками та 
медалями, відзначивши їхні 
таланти, щоденну працю та 
наполегливість на шляху до 
знань і успіху.

Таїровські таланти стали 
найкращими серед ровес-
ників у таких змаганнях:

• Міжнародному кон-
курсі з української мови 
імені Петра Яцика;

• Всеукраїнських пред-
метних олімпіадах;

• Виставці досягнень 
юних натуралістів «Ще-
дрість рідної землі»;

• Колоквіумі «Кос-
мос. Людина. Духовність» 
(проєкт «Космічні фантазії»);

• Обласній виставці-ак-
ції «Ялинка».

ТАЇРОВСЬКІЙ ШКОЛІ – 90 РОКІВТАЇРОВСЬКІЙ ШКОЛІ – 90 РОКІВ
ПОЧИНАЄМО ЗБИРАТИ ІСТОРІЮПОЧИНАЄМО ЗБИРАТИ ІСТОРІЮ

ОСВІТА

Чи знали ви, що 
Таїровській школі — 
вже 90 років? Міс-
цевий краєзнавець 
Василь Бєліков 
вважає, що саме 
зараз час збира-
ти матеріали про 
багаторічну історію 
учбового закладу, 
який зараз має ста-
тус ліцею.

На зустрічі з керівни-
цтвом Таїровської селищ-
ної ради Василь Бєліков 
обговорив перспективи 
цьогорічного святкування 
ювілею школи. Також го-
ворили про пошук архів-
них матеріалів і створення 
документального фільму, в 
основі якого будуть спога-
ди педагогів і випускників 
різних років.

Василь Бєликов й сам 
довгий час працював викла-
дачем історії в Таїровській 
школі. Зараз педагог на 
пенсії, але не залишає своєї 
роботи над створенням 
таїровського літопису.

Наприклад, краєзна-
вець розповів, що на мо-
мент заснування, в 1934 
році, в школі працювали 
лише початкові класи. Піс-
ля визволення Одещини, в 
1944-му, знову відродила-
ся невеличка школа з 3-ма 

класами. А вже в 1949 році 
в Таїровому пройшов пер-
ший випуск вже семирічної 
школи.

Разом із 90-річним 
ювілеєм цьогоріч таїровсь-
кий освітній заклад визна-
чатиме ще одну дату: 48 

років тому стався перший 
випуск середньої школи. 
Отже першим випускни-
кам десятирічки сьогодні 
по 65-66 років. Цікаво було 
б поспілкуватися з ними та 
дізнатися, якою вони пам’я-
тають рідну школу.

Спочатку наша 
школа була 
філіалом по-
чаткової шко-

ли, що функціонувала в Бур-
лачій Балці, – розповідає 
Василь Бєліков. – Але це 
тривало недовгий час, 
бо не було достатньої 
кількості дітей, частина 
таїровських школярів вже 
навчалась у Чорноморці. 
Сталий розвиток нашого 
навчального закладу ставя 
вже в 1944 році».

Директор Таїровсько-
го ліцею Надія Гончарен-
ко зауважила, що зібрати 
випускників різних років 
для спільного масштаб-
ного святкування ювілею 
учбового закладу – досить 
складна робота, особливо 
під час війни, але погоди-
лась, що дуже важливі та 
потрібні кроки по пошуку 
та збиранню історичних 
фактів і свідчень, архівних 
матеріалів із подальшим 
створенням відео та друко-
ваного матеріалу.

А ще – чому б не створи-
ти музей історії школи?

Секретар Таїровської 
селищної ради Олександр 
Орлов цілком підтримав іні-
ціативу місцевого краєзнав-
ця та запропонував зверну-

тися до мешканців громади 
з проханням допомогти з 
відродженням історичної 
спадщини школи. Також він 
висловив думку про видан-
ня на основі зібраного ма-
теріалу окремої брошури, 
яку можна було б знайти 
в бібліотеках громади та в 
селищній раді.

Також варто 
попрацювати з 
архівом нашо-
го Інституту 

виноградарства та вино-
робства. Впевнений, що 
там також можна знайти 
цікаві матеріали по історії 
таїровської школи», – 
зазначив Олександр Орлов.

Це тільки початок вели-
кої розповіді про таїровсь-
кий навчальний заклад. 
Попереду – цікаві факти, 
рідкісні фотографії та спо-
гади людей, чиє життя було 
пов’язане зі школою.

Краєзнавець закликає 
всіх причетних до школи 
в Таїровому, всіх, хто має 
що розповісти або зберігає 
архівні фото чи документи, 
зв'язатися з адміністрацією 
закладу по електронній по-
шті: tairovo_2006@ukr.net.

«ТАЛАНОВИТА ДИТИНА 2025»:«ТАЛАНОВИТА ДИТИНА 2025»:
У ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІ НАГОРОДИЛИ НАЙОБДАРОВАНІШИХУ ТАЇРОВСЬКІЙ ГРОМАДІ НАГОРОДИЛИ НАЙОБДАРОВАНІШИХ

«ТАЇРОВСЬКІ ПАНТЕРИ» –«ТАЇРОВСЬКІ ПАНТЕРИ» –
СРІБНІ ПРИЗЕРИСРІБНІ ПРИЗЕРИ
29 квітня команда 

«Таїровські пантери» 
здобула 2 місце у змаган-
нях «Пліч-о-пліч: Всеукраїн-
ські шкільні ліги» з футзалу 
на обласному рівні. Наші 
юні спортсмени продемон-
стрували справжню май-
стерність, згуртованість та 

неймовірну жагу до пере-
моги!

Висловлюємо подяку 
педагогам, які стояли по-
руч з дітьми на шляху до 
цього успіху – Роскошу 
С.М., Ткаченку С.В., Гай-
даржі В.З. та Процишину 
Є.В.

ВІТАЄМО ЧЕМПІОНІВ!ВІТАЄМО ЧЕМПІОНІВ!
Керівництво Таїровсь-

кої селищної ради привіта-
ло чемпіонів – вихованців 
Спортивного клубу «Таїро-
ве». У складі збірної Одесь-
кої області на Чемпіонаті 
України з ушу саньда 
таїровські хлопці вибороли 
більше за всіх інших учас-
ників золотих медалей.

Змагання проходили 
4–6 квітня у місті Бровари.

Взагалі збірна Одещи-
ни зайняла 1 командне 
місце. Із 24 золотих за-
войованих медалей – 15 
здобули саме спортсмени 
СК «Таїрове». Це найкра-
щий результат серед усіх 
клубів країни
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Знайомтеся: мешканці селища Таїрове Оксана Долгих, її чоловік Ігор 
Чалігава та їхні ляльки – різних часів і походження. Серед них – іспансь-
кі та німецькі ляльки, а деяким екземплярам уже понад півстоліття. На-
приклад, рідкісній серед колекціонерів ляльці Марині, виготовленій 50 
років тому на московській фабриці «8 березня». «І хто сказав, що радян-
ські ляльки були поганої якості і не цінуються?» – кажуть наші герої.

Так звичайна таїровська 
сім'я художника і дитячого 
стоматолога стала захопле-
но збирати і реставрувати 
«втомлені від часу» ляльки. 
Маленькі принцеси виро-
стають, і вірні супутники 
дитинства в кращому разі 
йдуть на запорошену поли-
цю, а іноді валяються серед 
мотлоху на Старокінному 
ринку. Оксана Долгих у пря-
мому сенсі рятує їх.

– Як зародилося це за-
хоплення? Воно родом із 
дитинства?

– Найімовірніше, це 
прийшло від моїх батьків. 
Незважаючи на те, що сім'я 
була не дуже заможною, 

проте в 5 років я вже мала 
21 німецьку ляльку. Мене 
зрозуміють люди старшого 
віку – це було дуже дорого, 
і, звісно, про таке мріяла 
кожна радянська дівчин-
ка. Можливо, як дитина, я 
тоді не могла це оцінити, 
але ляльки зі своїх рук я не 
випускала. Якщо я кудись 
ішла, завжди зі мною була 
якась лялька.

Є в мене зараз навіть 
лялька, яка зі мною вже 
близько 47 років.

Крім того, у мене було 
багато ляльок, які власно-
руч зробили батьки. Мій 
тато ходив у море на ри-
боловецькому судні, до 
них на судно часто приво-
зили ганчір'я. Це була така 
радість, коли вивалювалася 
купа клаптиків. А мені тато з 
цих ганчірочок шив ляльок. 

– Так, маю такі ляльки. 
Не так давно до мене потра-
пила лялька Маринка. Це 
виріб московської фабрики 
«8 березня». Це унікальна 
лялька. Наскільки я раніше 
не приділяла увагу лялькам 
періоду СРСР, настільки за-
раз розумію, що це просто 
шедеври.

Цю ляльку мені приніс 
мій пацієнт, який займаєть-
ся нерухомістю. Люди про-
дали квартиру, а ляльку 
залишили. Це лялька «флір-
туючі оченята». Вона рухає 
очима в різні боки. І вона 
три місяці проїздила в ма-
шині, перш ніж потрапила 
до мене в руки. Уявляєте, 
в якому обшарпаному вона 
була стані? Я відразу помі-
няла у Маринки внутрішній 
вміст. На жаль, у неї вже є 
втрата волосся, і воно про-
довжує руйнуватися. По-
правити це не можна, тільки 
робити перуку. Проте одяг 
у неї весь рідний: платтячко, 
сорочечка, навіть шкарпет-
ки.

Експерти сказали, що 
ця лялька приблизно 60-х 
років. Це ранній пластик. За 
такими ляльками справді 
полюють. Коли я показала 
Маринку в нашій спільноті 
лялькарів, то до мене одра-
зу посипалася купа пропо-
зицій про купівлю. Звісно, 
ні! Ляльки, які до мене по-

трапляють, якщо вони ста-
новлять для мене інтерес і 
цінність, я їх, звісно ж, зали-
шаю. Іноді дарую.

– Захоплення – це, звіс-
но, добре. Але чи можуть 
ляльки приносити дохід?

– У нас є сімейна май-
стерня Pupsik Day. Нам 
приносять ляльки на віднов-
лення і, звісно, пару копійок 
ми на цьому можемо заро-
бити. Ну а чому ні? Технічно 
складні моменти робить 
Ігор. Я роблю щось прості-
ше. Із задоволенням бере-
мо відновити чиюсь ляльку, 
комусь принести радість. 
Якщо людині вона не по-

Вони всі були такі брутальні! 
Матроси, наприклад.

Пам’ятаю також, як ба-
буся по маминій лінії, коли 
ми приїжджали до неї, ро-
била мені ляльок із кукуру-
дзяних качанів, навіть із по-
дорожника, як це не дивно.

Шлейф цей тягнувся за 
мною. Так сталося, що ро-
дина часто переїжджала: 
Херсон, потім Грузія… З 
кожним новим місцем кіль-
кість ляльок тільки збільшу-
валась.

У 2000-х я почала актив-
но шукати та колекціонува-
ти ляльки. Коли моя донька 
була маленька, у нас із нею 
була місія. Я їй казала: «Піш-
ли, Ганнусю, рятувати ля-
льок». Ми йшли на Старокін-
ний ринок і рятували ляльок 
– таких нещасних, брудних, 
що лежали на землі. Таким 
чином донька домомогала 
розвиватись цьому хобі.

– А скільки зараз у вашій 
колекції ляльок?

– Напевно, вже понад дві 
сотні. Але через те, що дуже 
багато дрібних ляльок, я не 
можу точно сказати. Ми не 
робили повного переліку, 
тому що ляльки приходять 
у моє життя фактично щод-
ня – це рідкісні дні чи тижні, 
коли якась лялька не потра-
пляє до моїх рук.

Ось, наприклад, фейс-
бучна знайома написала, 
що хоче віддати мені свого 
пупса. Лялька їхала до мене 
декілька місяців. Виявило-
ся, що це іспанська фабрика 
Фамоса. Цій ляльці понад 20 
років.

Багато ляльок прихо-
дять до мене в жалюгід-
ному стані. Це і старіння 
тканини, і бажання дітей по-
дивитися, що ж всередині 
ляльки.

– Як ви реставруєте 
старі ляльки. Можете поді-
литися своїми секретами?

– Насамперед ляльку по-
трібно розібрати. Знімаєть-
ся одяг і нижня сорочка, 
яка э основою ляльки. Ба-
жано зняти викрійку. Саме 
наповнення переться в на-
волочці або змінюється на 
нове. Брудні частини не по-
спішайте мити. Спробуйте 
спочатку зняти бруд воло-
гою безспиртовою сервет-
кою.

Вода – це руйнівна сила. 
Це останній крок, який ми 
можемо застосувати до 
ляльки чи до будь-якої іншої 
антикварної речі. До сло-
ва, я не одразу зрозуміла 
це – в 2000-х багато ляльок 
помила, про що глибоко 
шкодую, бо вони від цього 
стали непридатними.

Окремо скажу про 
німецькі ляльки. У них є 
одна хвороба: чорніє вініло-
вий тулуб. Багато лялькарів 
із цим стикаються, але, на 
жаль, це незворотній про-
цес. Це пов’язано з техноло-
гічними порушеннями. Ми 
говоримо, що німці дуже 
пунктуальні, дуже прискі-
пливі та скрупульозні, але по 
ляльках цього не скажеш. У 
мене є залишки німецького 
бісквітного пупса 1920 року, 
так він дуже неакуратно 
зроблений.

– Ось ви відновлюєте 
ляльки, а хто їх одягає? Я 
бачу навіть в'язаний одяг. 
Самі робите?

– Я більш-менш добре 
в'яжу. Якісь моделі шиє моя 
приятелька. Нерідко замов-
ляємо китайський одяг для 
ляльок, він напрочуд гар-
ний. Адже хочеться швид-
ше побачити завершений 
образ ляльки.

– Яку роль у цьому вико-
нує ваш чоловік Ігор?

– Ігор став зараз вели-
ким фахівцем. Раніше на 
барахолці він міг спокій-
но пройти повз та навіть 
не помітити якусь рідкісну 
ляльку. А зараз біжить по 
рядах і притягує цілий па-
кет ляльок. Ось цю ляльку 
він приніс (дістає невелику 
німецьку «фрау» в рідній 
фабричній квітковій сукні). 
У неї ніжка була відлама-
на. Ця лялька називається 
«сплячі оченята», тому що в 
горизонтальному положен-
ні вони в неї закриваються.

– Коли дружина з чи-
мось не справляється, тоді 
вона просить мене, щоб я 
допоміг, – додає Ігор. – Ре-
монтую внутрішні деталі 
ляльки, що відповідають, 
наприклад, за голос. Якщо є 
можливість, ми його віднов-
люємо.

Оксана бере в руки 
ляльку, яка співає: «ти мене 
любиш, а-а-а, зі мною ти бу-
деш, зі мною завжди-а-а-а».

– Ця лялька відновле-
на повністю, в її механізмі 
була іржа. А ось лялька Ка-
бадж спадж із серії ляльок 
«капустка» – діти з капусти. 
А це Барбарик, це німець. 
А ось ще капустка, без ме-
ханізму. А ось цей зі склад-
ним механізмом жування.

– Оксано, чи є у світі 
лялькарів зразки, за якими 
колекціонери женуться і 
готові віддавати величезні 
гроші? Є такі ляльки у вашій 
колекції?

трібна, я можу її викупити. 
Також виробляємо ляльки з 
кераміки.

– Ваші ляльки «з 
історією» вже щось у жит-
ті «бачили» і мають певну 
енергетику. Ви це відчуває-
те?

– Так, про містичні події, 
пов'язані з ляльками, я теж 
можу багато розповісти. 
На Новому ринку я купи-
ла ляльку у наркозалежної 
людини досить страшного 
вигляду, і ця лялька була з 
прозорими очима. Навіть 
коли вона сидить у кімнаті, 
страшно дивитися на неї, і 
я відвертаю її до стінки. До 
того ж, вона дивним чином 
весь час падає. Зі своїми 
хлопцями обговорювала, 
вони кажуть, що лялька та-
ким чином привертає до 
себе увагу.

– Часто люди приносять 
старі ляльки в благодій-
ні осередки «Волонтерів 
Таїрова». Ви туди зазирає-
те?

– Так, там люди при-
возять свої речі, а ті, хто їх 
потребує, можуть ці речі 
взяти. І я бачила в соцмере-
жах на їхніх полицях досить 
цікаві ляльки. Я вже дума-
ла про те, щоб купувати в 
них ці ляльки, щоб потім 
ці гроші волонтери змогли 

спрямовувати на соціальну 
роботу. Також, якщо по-
трібно, я можу якісь ляльки 
з їхніх полиць відновлюва-
ти.

Взагалі в нас дуже тісна 
взаємодія з «Волонтерами 
Таїрова». Мій клуб «Срібний 
вік» постійно проводить у 
волонтерських приміщен-
нях свої заняття, за що їм 
велика вдячність. Ми вчимо 
робити ляльки, наприклад, 
петрушкові, та створюємо 
лялькових героїв для нашо-
го особливого театру. Ра-
зом у нас дуже багато спіль-
них планів і проєктів.

Інтерв'ю вів
Данило Горячкін

Коли я показала Маринку в нашій спільноті лялькарів, то до мене 
одразу посипалася купа пропозицій про купівлю. Звісно, ні! Ляль-
ки, які до мене потрапляють, якщо вони становлять 

для мене інтерес і цінність, я їх, звісно ж, залишаю. Іноді дарую.

Ми йшли на 
Старокінний 
ринок і ря-

тували ляльок – таких 
нещасних, брудних, що 
лежали на 
землі
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Перша книга, 
як перша дити-
на — її поява 
завжди хвилю-

юча до сліз, – згадує Марина 
Євгенівна. – Півроку кропіт-
кої роботи: редагування, 
коректури, дизайну та вер-
стки – всіх тих процесів, 
які називаються переддру-
ковою підготовкою. Та ось 
нарешті…»

А потім – шалений успіх. 
Одеська діаспора в різних 
країнах світу стояла в бук-
вальному сенсі в черзі за 
екземпляром «Одеського 
дворика». Збірка з’явилась 
у книжкових магазинах 
Америки, Ізраїлю, Болгарії, 
а окремі замовлення над-
ходили навіть із таких країн, 
як Південна Корея, Півден-
но-Африканська республіка 
або Чилі.

Згодом – знову кропіт-
ка робота та народження 
вже другої збірки. Та знову 
– неминучий успіх. Знаючи 
Марину, можна впевнено 
сказати: на успіх приречена 
будь-яка справа, за яку бе-
реться мисткиня. Бо вона 
ще й художниця та педагог. 
Сама пише чудові картини 
та навчає цьому дітей.

Із Мариною Євгенівною 
ми зустрілись у зимовому 
саду її будинку в Совіньйоні. 
В домашній обстановці, з 
притаманною їй гостинністю, 
почалась наша розмова.

– Марина, пам’ятаєш 

свої перші оповідання?

– Звісно. Свою першу 
коротку розповідь написа-
ла 2015-го і опублікувала її в 
газеті, яка на той час вихо-
дила в Совіньйоні, у статті 
під назвою «Якщо фарби 
замінити словами…» З того 
часу написано вже тисячі 
одеських історій.

– Багато хто знайомий 
із твоєю творчістю через 
Фейсбук. Розкажи, як з’я-
вилася ідея «переселити» 
твоїх героїв зі сторінок со-
цмереж у друковані книж-
ки?

– Ідеї приходять і йдуть, 
а деякі залишаються... та-
кою скалкою і сверблять, 
бурчать, як старенька тітка 
Соня. І нікуди не йдуть, і че-
кають, коли ти звернеш на 
них увагу. Так і мої історії. 
Складалися на зошитові 
листочки, потім полетіли 
в інтернет. А коли мені по-
чали приходити коментарі 
від читачів, з'явилася думка 
про книгу. Фактично це їхня 
ідея, моїх читачів, і ця ідея 
мені сподобалася.

– Про що твої книги? 
Хто герої? Наскільки вони є 
реальними? Їхні діалоги ви-
гадані чи взяті з життя?

– Мої оповідання про 
одеситів і одеський уклад 
життя, взаємини людей, що 
живуть у нашому прекрас-
ному місті. Мої герої дуже 

реальні. Багато історій від-
бувалися зі мною і моїми 
друзями. Багато історій в 
оповіданнях пов’язані з не-
перевершеною одеською 
кухнею, з традиціями вихо-
вання талановитих дітей та 
взагалі з дипломатією люд-
ських взаємовідносин.

– Що ти відчувала, впер-
ше тримаючи в руках влас-

"ОДЕСЬКИЙ ДВОРИК","ОДЕСЬКИЙ ДВОРИК",
ЯКИЙ ПОКОРИВ 44 КРАЇНИЯКИЙ ПОКОРИВ 44 КРАЇНИ

ІНТЕРВ’Ю З АВТОРКОЮ МАРИНОЮ ГАРНІКІНТЕРВ’Ю З АВТОРКОЮ МАРИНОЮ ГАРНІК
В Таїровській громаді, поруч із нами, живе ві-
дома майже в 40 країнах світу письменниця – 
Марина Гарнік. Вона – авторка вже двох збірок 
оповідань, об’єднаних спільними ідеєю та на-
звою «Одеський дворик». Її герої – справжні 
одесити, які, незважаючи на національність 
або мову, вміють співіснувати, домовлятися, 
дружити. Свої оповідання Марина Гарнік бу-
дує на діалогах – жартівливих, колоритних, 
наповнених життєвій мудрістю – саме тих, які 
можна підслухати тільки в одеському дворику.

ну видану книгу?

– Відчуття закінченої 
важкої праці і захоплення 
одночасно... І вдячність 
усім, хто брав участь і під-
тримував, за можливість 
здійснення мрії. То був 2023 
рік. Спочатку я дарила ек-
земпляри книги – рідним, 
близьким, друзям. Потім 
почались продажи, вели-

Більш за все мої книги купують читачі з України. На другому місці 
– Сполучені Штати Америки. На третьому – Ізраїль. Дуже багато 
книг продано в Європі. Для мене дуже несподіваними 

були замовлення з Австралії, Чилі, Південно-Африканської ре-
спубліки, Південної Кореї та Індії. І там також живуть одесити!

ку роль у цьому зіграли 
соціальні мережі, перш за 
все Фейсбук і мої підписни-
ки, які уважно слідкували 
за моєю творчістю та дуже 
зраділи можливості прид-
бати оповідання в друко-
ваній збірці. Я зрозуміла, 
що, продаючи свою книгу, я 
заробляю, щоб дати життя 
новим збіркам «Одесько-
го дворику». Так і вийшло: 
десь через рік побачив світ 
«Одеський дворик-2».

– Скільки країн побачи-
ла твоя книга?

– Зараз вже понад 44. 
Сама не вірю цій цифрі. 
Тому що спочатку навіть не 
очікувала на такий читаць-
кий інтерес. Навіть доводи-
лось друкувати додаткові 
тиражи як першої, так і 
другої збірки. Більш за все 
мої книги купують читачі з 
України. На другому місці 
– Сполучені Штати Амери-
ки. На третьому – Ізраїль. 
Дуже багато книг продано 
в Європі. Для мене дуже 
несподіваними були за-
мовлення з Австралії, Чилі, 
Південно-Африканської ре-
спубліки, Південної Кореї 
та Індії. І там також живуть 
одесити! В мене вже є на-

– Тим не менш ти знахо-
диш час, щоб писати далі?

– Звісно. Без цього 
мені ніяк. Більш того, мої 
читачі дають дуже потуж-
ний зворотний зв’язок 
– надсилають мені цікаві 
історії, діалоги, фрази, які 
стають основою для нових 
оповідань. Ось дивіться: 
перша книга вийшла в 2023 
році, друга – через рік, а за-
раз у нас 2025-й, і маю надію, 
що саме цьогоріч світ по-
бачить третю збірку. Хоча 
оповідань вже збереться 
і на четверту, і на п’яту. Я 
шуткую, що пишу швидше, 
ніж типографія встигає їх 
друкувати. А якщо серйоз-
но, то в минулому році я на-
писала 250 оповідань.

– І це між тим, що ти 
пишеш картини, навчаєш 
малювати дітей, займаєшся 
як справжня жінка домаш-
нім господарством, а ще й 
знаходиш час на спілкуван-
ня в літературному середо-
вищі… До речі, щодо цього 
спілкування та визнання 
серед колег-літераторів – є 
чим похвалитися?

– Так, у 2023 році мої 
оповідання зайняли друге 
місце в міжнародному пись-
менницькому конкурсі лі-
тературної спільноти “Чор-
нильниця”, який проходив 
у Болгарії. А Україна визна-
ла мою творчість, надав 
свідоцтво про авторське 
право на мою першу збірку 
оповідань. А в цьому році 
мене прийняли в Міжнарод-
ну спілку письменників імені 
Кирила і Мефодія.

– Щиро вітаю тебе з 
цим. Дякую, Марина, за цю 
цікаву бесіду. І бажаю ще 
багато нових оповідань і 
нових книг, які з таким не-
терпінням чекають твої від-
дані читачі.

віть свої торгові представ-
ники в багатьох країнах, які 
самі запропонували мені 
допомогу в розповсюджен-
ні книг. Я вже стала як по-
штар Печкін: я знаю, де яка 
пошта, як запаковувати та 
відправляти з урахуванням 
особливостей певної краї-
ни. Всі ці процеси займають 
дуже багато часу.

– Сьома, а шо ви знову?
– Та... накатило. Геморой.
– Натуральний?
– Не... головний.
– А шо так?
– З грошима погано.
– Ви шо, адієт? Коли це з грошима було погано? Із 

грошима завжди добре. От без грошей погано.
– Ага. Я ж кажу, шо повний атас.
– Сьома, слухайте сюдою. Я трохи старший за вас, 

мій юний друже, і маю дещо вам сказати за життя.
– Ай, не лікуйте мені нерви, краще допоможіть ма-

теріально.
– Я зроблю вам краще, я з вами поспілкуюся. 

Повірте мені, поспілкуватися з розумною людиною 
завжди корисно. Так от, Сьома, коли у вас закінчуєть-
ся золотий запас, як казав незабутній пан-отаман 

Грицан Таврійський... є два варіанти: або збільшувати 
доходи, або зменшувати витрати. Усього два варіанти, 
і обидва правильні.

– Та шо ж робити?
– Ну, хоча б почніть працювати.
– Працювати? Шо, прямо так... працювати? Вагони 

розвантажувати, чи що?
– Для «розвантажувати вагони» у вас слабенько з 

фігурою. Почніть із доставки.
– Доставки чого?
– Задоволення.
– Не зрозумів? Ви за кого мене маєте?
– Я вас поки ще не маю. Я маю до вас розмову. Сьо-

ма, слухайте розумні думки великих людей. Пишіть ого-
лошення «Доставлю із задоволенням ваше замовлення 
у зручний для вас час і місце». І все!

– Шо все? Яке замовлення?
– А будь-яке. Квіти на ювілей, продукти з базару, 

посилку з пошти, лист до дверей.
– Так це ж дрібниця.
– Дрібниця, а приємно. А ви хочете відразу білу 

яхту? Радій малому, тада й велике прийде.

– А якщо відразу відкрити бізнес-проект із достав-
ки... набрати кур'єрів... а? Думка!

– Зачекайте-е-е-е укрупнюватися. Навіщо вам ді-
лити бабки з кур'єрами, може, ви й один упораєтеся?

– А на телефон кого ставити, щоб замовлення бра-
ти? Це ж треба довіряти комусь.

– На телефоні я можу посидіти. Ви ж мені довіряєте.
– Шось ви легко погодилися. Тут десь собака по-

рита.
– Все просто, як світ... Ви бігати можете, а я не можу, 

зате я можу посидіти на телефоні. Наважуйтеся, а то я 
дивлюся, шо Додік теж доходить до кондиції. Я можу 
йому запропонувати.

– Ні-ні-ні-ні... ідея – моя.
– Сьома, ідея таки моя, а ваша реалізація. Ну! Так-

ні чи я одягаюся?
– Ну... таки так.
– Гаразд. Складаємо договірчик.
– Шо, письмово? Ви мені не довіряєте?
– Боже упаси. Звісно, довіряю, але... шо написано 

пером... жодна сволота не переплюне. Закон бізнесу. 
Договір дорожчий за взаємне кохання.

Марина ГарнікМарина Гарнік
Підслухано в одеськомуПідслухано в одеському
дворикудворику

ЛЮДИ ГРОМАДИ
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Зустріч організували 
волонтери Олег Макаров 
і Аліна Маршал разом із 
фахівцями обласного цен-
тру зайнятості. Були присут-
ні й представники Одеської 
районної військової ад-
міністрації, Національного 
університету «Одеська полі-
техніка» та Військової ака-
демії, а також ветерани, які 
вже отримали грантову під-
тримку та успішно ведуть 
власну справу.

Так, наприклад, колиш-
ній боєць 126-ї бригади Во-
лодимир Настенко разом 
із побратимом скористався 
державною програмою для 
ветеранів і відкрив у само-
му серці Одеси – вулиці 

ВІД 250 ТИСЯЧ ДО 8 МІЛЬЙОНІВ:ВІД 250 ТИСЯЧ ДО 8 МІЛЬЙОНІВ:
ДЕРЖАВА ДОПОМАГАЄ ВЕТЕРАНАМДЕРЖАВА ДОПОМАГАЄ ВЕТЕРАНАМ

ВІДКРИТИ ВЛАСНУ СПРАВУВІДКРИТИ ВЛАСНУ СПРАВУ

СУСПІЛЬСТВО

Як відкрити власну 
справу після по-
вернення з війни? 
Як знайти гроші 
на бізнес-ідею та, 
головне, знайти 
своє місце в мир-
ному житті? Про 
це розповідали 
в регіональному 
офісі «Зроблено в 
Україні», що знахо-
диться в Одеському 
обласному центрі 
зайнятості. На захід 
були запрошені 
ветерани і ветеран-
ки сучасної росій-
сько-української 
війни та їхні близькі 
родичи.

Дерибасівській – кіберспор-
тивний клуб.

Інший ветеран повер-
нувся до будівельного 
бізнесу, яким займався 

до війни, і теж завдяки от-
риманому під свій проєкт 
гранту. Розповів, що скла-
сти бізнес-план допомогли 
в центрі зайнятості, а усі по-
трібні документи він подав 
через застосунок Дія, на що 

витратив не більше 30 хви-
лин.

Фахівці регіонального 
офісу «Зроблено в Україні» 
детально розповіли про 
умови отримання держав-
них грантових коштів, зо-

крема про необхідність най-
мання працівників і сплати 
за них податків, а також 
про важливість гарної діло-
вої репутації, тобто людина 
повинна бути без боргів по 
кредитам або, наприклад, 
по сплаті аліментів.

Заступниця начальни-
ка відділу надання послуг 
роботодавцям Одеської 
філії ООЦЗ Катя Михайло-
ва детально розповіла, які 
можливості надає програ-
ма «єРобота» та на які суми 
можуть розраховувати ве-
терани-підприємці:

Для учасників 
бойових дій, 
осіб з інвалідні-

стю внаслідок війни та дру-
гого подружжя таких осіб 
є можливість отримати 
грант до 250 тисяч гривень 
за умовою створення од-

ного робочого місця, до 500 
тисяч гривень – при ство-
ренні двух робочих місць. Ще 
є можливість отримати до 
1 мільйона гривень на розви-
ток власної справи, якщо 
ветеран вже був фізичною 
особою-підприємцем протя-
гом 12 місяців до подачи від-

повідної заявки», – розповіла 
Катя Михайлова.

Особливі умови – для 
підприємців, що займа-
ються виробництвом, ре-
конструкцією або ремон-
том повітряних літальних 
апаратів, зокрема дронів 
(КВЕД 30.30). Таким під-
приємцям держава надає 
можливість отримати до 8 
мільйонів гривень за умови 
співфінансування 80/20, де 
80% – це грантові кошти.

Як зазначили фахівці 
центру зайнятості, ці гроші 
повертати державі не тре-
ба. Головна вимога – пра-
цювати та вчасно сплачу-
вати податки, зокрема за 
найманих працівників.

Були присутні на заході 
й ті, чиї імена вже добре 
відомі не тільки серед вій-
ськових, але й в бізнес-се-
редовищі. Такі успішні 
підприємці самі готові нада-
вати роботу ветеранам.

Серед них «одеський 
Ілон Маск» Дмитро – керів-
ник ветеранського під-
приємства TUR Gear, яке 
виробляє військове споряд-
ження.

Наразі в Одеському рай-
оні, який об’єднує 22 тери-
торіальні громади, в тому 
числі місто Одесу, налі-
чується 24 тисячі ветеранів. 

Майже 7 тисяч з них мають 
інвалідність. В майбутньо-
му, після завершення війни, 
кількість ветеранів збіль-
шиться в рази, та кожному з 
них потрібна буде допомо-
га в соціальній адаптації.

Підготував
Данило ГОРЯЧКІН

ВІЙНА БЛИЖЧЕ, НІЖ ЗДАЄТЬСЯ:ВІЙНА БЛИЖЧЕ, НІЖ ЗДАЄТЬСЯ:
ПОВІТРЯНІ АТАКИ НА ГРОМАДУ НЕ ПРИПИНЯЮТЬСЯПОВІТРЯНІ АТАКИ НА ГРОМАДУ НЕ ПРИПИНЯЮТЬСЯ

11 квітня від атаки «ша-
хедів» постраждав жит-
ловий масив «Радужний». 
Вибуховою хвилею було 
пошкоджено декілька квар-
тир, у частині осель вибито 
вікна.

На місці працювали 
фахівці житлово-комуналь-
них підприємств, усім по-
страждалим була надана 
необхідна підтримка.

А 22 квітня ворог поцілив 
по промисловій інфраструк-
турі громади, проте пожежі 
сталися й в житловій забу-
дові приватного сектору. 
Дві людини отримали пора-
нення.

Із вогнем боролися ря-

тувальники, добровольці та 
пожежний підрозділ Націо-
нальної гвардії України. Від 
ДСНС було залучено понад 
83 вогнеборці та 16 одиниць 
техніки.

Мешканцям, чиє житло 
зазнало пошкоджень, нада-
но плівку та інші матеріали 
для тимчасового укриття 
вікон і дахів, щоб забезпе-
чити мінімальні побутові 

Протягом квітня 
Таїровська громада 
ще зазнала воро-
жих повітряних 
атак і, як наслідок, 
руйнувань.

умови.
В обох випадках керів-

ництво Таїровської се-
лищної ради невідкладно 
приїзджало на місця подій, 
зокрема щоб організувати 

відновлювальні роботи та 
підтримати постраждалих.

Було заявлено, що 
спеціальна комісія Таїровсь-
кої селищної ради обсте-
жить і зафіксує завдані во-

рожою повітряною атакою 
збитки для подальшого 
вирішення питань компен-
сації родинам, чиє житло 
було пошкоджено або зруй-
новано.
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СПОРТ

УШУ: АБСОЛЮТНЕ ЛІДЕРСТВО
НА ЧЕМПІОНАТІ УКРАЇНИ

4–6 квітня в місті Бровари відбувся Чемпіонат України з 
ушу саньда, де збірна Одеської області здобула 1 командне 
місце. Вражаючий внесок у цей результат зробили вихо-
ванці СК «Таїрове», завоювавши 15 із 24 золотих медалей. 
Це – найкращий показник серед усіх клубів країни. Варто 
зазначити, що порівняно з минулим роком кількість золо-
тих нагород наших спортсменів зросла вдвічі: з 7 до 15. 
Основна збірна клубу також збільшилась – з 14 до 24 учас-
ників. Ці досягнення стали можливими завдяки відданій 
роботі тренерів Армена та Генріха Саакянів. 

РЕЗУЛЬТАТИ СПОРТСМЕНІВ СК «ТАЇРОВЕ»:
Саньда:
Золото: Владислав Подолян, Тимофій Отелепко, Дми-

тро Шереметьєв, Владислав Максимов, Павло Павлусенко, 
Нікіта Кірев, Арсен Мамедов.

Срібло: Данило Навроцький, Костянтин Дуденко, Аїда 
Саакян, Ілля Днепров.

Бронза: Ілля Днепров.
Циньда:
Золото: Владислав Подолян, Данило Навроцький, Ти-

мофій Отелепко.
Срібло: Дмитро Шереметьєв.
Бронза: Ілля Днепров.
Лайт-Саньда:
Золото: Костянтин Дуденко, Владислав Максимов, Пав-

ло Павлусенко, Нікіта Кірев, Арсен Мамедов.
Срібло: Петро Соловйов, Аїда Саакян, Денис Сидоров.
Бронза: Петро Павлусенко, Артем Фомін.

ФУТБОЛ: 1/8 ФІНАЛУ ДЮФЛУ
ТА ТРЕНЕРСЬКИЙ РОЗВИТОК

Весняна частина дитячо-юнацької футбольної ліги Украї-
ни продовжує приносити нові досягнення  для футбольних 
команд СК «Таїрове». Так, команди U-15 та U-17 вийшли до 

1/8 фіналу Чемпіонату України ДЮФЛУ. За цим результатом 
стоїть щоденна праця тренерів: Гайдаржі Валерія та  Про-
цишена Єгора (U-15), Сергія Ткаченка та Ігоря Анатолійови-
ча Наконечного (U-17).

Також команда 2012 року народження взяла участь у 
масштабному турнірі Leo Cup, що проходив 24–27 квітня 
у Винниках, поблизу Львова. За чотири дні юні футболісти 
провели дев'ять ігор, посівши почесне друге місце в Silver 
League та виборовши індивідуальні нагороди: Кирило Дє-
нов визнаний кращим нападником Silver League, а Володи-
мир Таран отримав звання найкращого гравця команди. 
Тренер Олег Наконечний та старший тренер Ігор Анатолій-

ович Наконечний заслуговують особливої подяки за висо-
кий рівень підготовки гравців.

ПРОФЕСІЙНЕ ЗРОСТАННЯ ТРЕНЕРІВ

Паралельно з успіхами команд, триває активний ро-
звиток тренерського складу клубу. Олексій Александров, 
Олег Наконечний, Валерій Гайдаржі, Єгор Процишен, Юрій 
Левицький та Вадим Наконечний завершили фінальний п’я-

тий модуль навчання на ліцензію «С» УЄФА. Після чотирьох 
місяців інтенсивного навчання у Києві в Будинку футболу, 
вони успішно склали фінальний іспит. Особисто підтрима-
ти тренерів під час іспиту приїхав і директор клубу Вілін 
Цандр.

ТАНЦІ: ВИСТУПИ, ЩО НАДИХАЮТЬ

13 квітня в Одесі відбувся Чемпіонат області зі спор-
тивно-бальних танців. Вихованці СК «Таїрове» вибороли 
численні призові місця, а їхні виступи стали справжнім 
святом грації й майстерності. Серед переможців – Рязан-
цев Микита та Хрістофорова Міра, Гуцул Вероніка, Осад-
ча Софія, Чорна Анастасія та багато інших. Велику подяку 
спортсмени висловлюють тренеру Олексію Джигалюку. А 
вже 3 травня в Академії спорту Бучі відбувся щорічний Ку-
бок Бучанського міського голови з бальних танців – один 
із наймасштабніших танцювальних турнірів в Україні, який 
зібрав понад 1 500 учасників. І знову представники «Таїро-
ве» – серед переможців та призерів: Кацапчук Марія, Ру-
мянцева Маргарита, Куценко Матвій, Куценко Олеся, Чор-
на Анастасія, Райлян Маргарита, Днепров Ілля, Іванова 
Вікторія, Фадєєва Маргарита, Осадча Софія.

ВЕСЛУВАННЯ:
ДО ЄВРОПИ – У СКЛАДІ ЗБІРНОЇ УКРАЇНИ

Вихованці спортивного клубу «Таїрове» знову підтвер-
дили свій високий рівень на Всеукраїнських відбіркових 
змаганнях з академічного веслування, що проходили у 
квітні в столиці. У класі жіночої парної двійки перше місце 
вибороли Ксенія Ратушняк та Марія Робул. Вони не зали-
шили шансів суперницям, продемонструвавши чудову тех-
ніку та витривалість. Анастасія Рогожкіна, яка виступала у 
складі збірної команди, фінішувала другою – також у складі 
збірного екіпажу. У змаганнях четвірок без стернового се-
ред хлопців наші Єгор Приймачук та Ілля Вашина здобули 
бронзову медаль.

Але головна новина – це результати формування скла-
ду національної збірної України на Чемпіонат Європи з ака-
демічного веслування, який пройде 24–27 травня у Польщі. 
До основного складу парної четвірки дівчат увійшли відра-
зу три спортсменки з Таїрового: Ксенія Ратушняк, Анаста-
сія Рогожкіна та Марія Робул. Це велике досягнення не 
лише для спортсменок, а й для всього клубу.

Ми віримо в наших дівчат і з нетерпінням че-
каємо на їхній виступ на міжнародній арені», – 
коментують тренери Денис Кривуля та Олеся 
Опенчук.

Ці результати свідчать: СК «Таїрове» – потужна сила в 
українському веслуванні, яка вже впевнено заявляє про 
себе на європейському рівні.

Спортивний клуб  «Таїрове» впевнено крокує вперед, 
формуючи нове покоління чемпіонів – як на паркеті й фут-
больному полі, так і на воді та татамі. Попереду – нові 
виклики, але з таким колективом та підтримкою громади 
кожна вершина стає досяжною.

Підготував Артем Сорокін
Фото: Спортивний клуб «Таїрове» 

Весна 2025 року стала надзвичайно плідною для спортивного клубу «ТаїровеТаїрове», який продовжує 
підтверджувати статус одного з провідних спортивних осередків півдня України. У різних видах 
спорту – від ушу до академічного веслування та спортивних танців – вихованці клубу впевнено 
здобувають медалі, демонструючи високий рівень підготовки, згуртованість і жагу до перемоги. 
На чолі клубу стоїть директор Вілін Цандр – людина, яка об’єднує ініціативу, організаторські здіб-
ності та справжню любов до спорту.

СК СК «ТАЇРОВЕТАЇРОВЕ»::
ЯСКРАВА ВЕСНА СПОРТИВНИХ ТРИУМФІВЯСКРАВА ВЕСНА СПОРТИВНИХ ТРИУМФІВ
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